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Udvalget for Landdistrikter og Øer har i brev af 25. september 2020 stillet mig føl-

gende spørgsmål 221 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Peter Juel-Jensen (V). 

Spørgsmål 221 

Vil ministeren redegøre for, hvorfor øvrige selskaber ikke pålægges at etablere 

bredbånd til alle i et givent område, når ministeren på samråd af 24. september 

2020 oplyser, at nogle selskaber af egen drift faktisk har valgt også at etablere 

bredbånd til adresser, hvor det ellers ikke ville kunne svare sig for selskaberne? 

Svar 

Jf. teleforliget fra 2018 er det som udgangspunkt markedet og den markedsbase-

rede udrulning, der skal sikre adgang til hurtigt bredbånd i hele landet. Den kom-

mercielle udrulning af bredbånd er i fuld gang, hvilket bl.a. afspejles i telebranchens 

samlede investeringer, som steg med over 20 pct. fra 2018 til 2019.  

 

Energistyrelsens fremskrivning af restgruppen viser, at den kommercielle udrulning 

i de kommende år vil forsyne 98-99 pct. af alle bolig- og virksomhedsadresser med 

mindst 100/30 Mbit/s. Det er ikke muligt at forudsige præcist, hvor i landet restgrup-

pen vil være placeret. Jeg skal derfor som minister ikke blande mig i selskabernes 

beslutninger. 

  

 

Med venlig hilsen  

 

Dan Jørgensen 
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